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Voorzitter, 

Ik zal mijn beschouwingen geven per programmaonderdeel, maar het verleden is de profeet van de 
toekomst, dus ik zal daarin ook af en toe terugblikken: 

Bestuur, Dienstverlening en Veiligheid 
 
Met de vondst van chemicaliën en een drugslab heeft drugscriminaliteit zich gevestigd in Olst-Wijhe. 
Het mag niet zo zijn dat de gemeente, en daarmee de inwoners, opdraait voor saneringskosten, dat is 
een verantwoordelijkheid van de eigenaar. Na onze aangenomen motie over preventie en 
voorkomen van drugscriminaliteit hopen wij van de portefeuillehouder te vernemen of en wanneer 
hiervan effecten zijn te zien. 
 
De bijdrage aan de veiligheidsregio is fors gestegen en dat geldt voor meer gemeenschappelijke 
regelingen, waar onze gemeenteraad en college ook al kritisch op is geweest. Gezien onze financiële 
positie zijn de grenzen aan hetgeen wij kunnen ophoesten feitelijk al bereikt. We zijn een relatief 
kleine gemeente, des te belangrijker om onze kritische stem bij de verbonden partijen duidelijk te 
laten horen. 
 
Participatie bestaat in Olst-Wijhe niet enkel op papier, denk aan het kerkplein in Olst, CPO-bouwen 
op de Boskamp, het fietsplan in Olst, het nog uit te voeren fietsplan in Wijhe,  ‘pijlers voor de 
toekomst’, etc. Mooie resultaten, maar participatie kent naast de start ook een finish. En als de finish 
maar niet in zicht komt of men bewandelt niet de afgesproken wegen, dan moeten we ook niet 
schromen om voortijdig af te vlaggen, zoals het college en raad heeft gedaan bij de Noordmanshoek, 
immers zonder trappen vallen de meeste fietsen om. 
 

Leefomgeving 
Het waterschap is misschien goed in het versterken van dijken maar begrip voor zorgen van inwoners 
en ondernemers omdat (delen van een) tuin, vijver, kolk of honderden bomen worden 
geslachtofferd, dat is een brug, of een dijk te ver. Dat de provincie, Rijkswaterstaat en het 
waterschap over de hoofden van de inwoners een wedstrijdje ‘ver plassen’ doen, schaadt het 
vertrouwen in de overheid. Daarentegen complimenteren wij het college dat de gemeente hier een 
actieve interveniërende rol in neemt, waardoor inwoners en ondernemers zich in ieder geval 
gesteund voelen. 
 
En over het schaden van vertrouwen gesproken, de provincie heeft plotsklaps de regie voor wat 
betreft groene energie overgenomen. Met als gevolg onzekerheid over zonneparken en windmolens. 
Wat Gemeentebelangen betreft zou het de provincie sieren als op zijn minst de door de gemeente 
gemaakte kosten zouden worden voldaan, brengt het college dit op tafel tijdens het bestuurlijk 
overleg met de provincie? 
 
Opnieuw kampioen van Overijssel, nu voor het aantrekken van nieuwe inwoners. Weliswaar gunnen 
we het iedereen om hier te genieten van het fijne plattelandsleven en heten we nieuwe inwoners 
van harte welkom, maar laten we daarmee niet onze eigen inwoners uit het oog verliezen. Immers 
een waardig kampioen is ook bereid zich ongemakkelijk te voelen! 
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Ik herhaal dat eigenzinnig ook juist gelezen moet worden als dat wij bouwen voor ónze inwoners en 
zo nodig met een traditioneel karakter. Eigenzinnig is ook de motie woningsplitsing van 
Gemeentebelangen waarmee we zorgen dat relatief eenvoudig extra woningen worden toegevoegd. 
Natuurlijk moeten we doorgaan met woningbouw, inclusief betaalbare woningen, maar 
Gemeentebelangen wil sturen op een kostenneutrale grondexploitatie en dat zou bv mogelijk zijn 
door grondgebonden sociale huurwoningen minder vanzelfsprekend te maken, is dit wat de 
portefeuillehouder betreft werkbaar? Voordat wij besluiten hierover een motie in te dienen, wensen 
wij graag, via de agendacommissie, een beeldvormend overleg om vooral inzicht te krijgen in het 
uiteindelijke resultaat van een grondexploitatie en knoppen waaraan we eventueel  kunnen draaien. 
 
De ontwikkelingen op het platteland, en dan met name de veranderingen bij boeren, of ze nu 
stoppen of juist doorgaan, zijn vanuit onze gemeente slechts beperkt te sturen. Laten we daarom 
met de ontwikkeling van de sociale toekomstvisie de ruimte die we hebben optimaal benutten om 
onze boeren in hun proces te ondersteunen. 

Samenleving 
De kindcentra bezorgen het college en de raad financiële kopzorgen, ook Gemeentebelangen is 
terecht kritisch geweest, vooral in de onderbouwing. Desalniettemin zijn we blij dat waarschijnlijk in 
dit najaar in Olst de schop de grond in gaat en Wijhe een jaar later volgt, immers goed onderwijs 
begint in een goed gebouw. Vooral in Wijhe komt het voor dat ouders hun kinderen nu over 
verschillende basisscholen in hun dorp verspreid zien, een zeer ongemakkelijke situatie.  
 
De motie van Gemeentebelangen om met een evenementenloket de vergunningaanvraag te 
versimpelen en pro-actief mee te denken, het toegezegde onderzoek naar meerjarige vergunningen 
en de vervallen vergunningplicht voor kleine evenementen, dragen bij aan een sociale samenleving. 
Feesten en evenementen  zijn onderdeel van de dorpscultuur, het is aan de gemeente om inwoners 
uit te dagen om hierin een actieve rol te gaan en blijven nemen.  
 
Volgende week is er een beeldvormend overleg over de sociale toekomstvisie, een visie die niet los 
gezien kan worden van de te ontwikkelen omgevingsvisie. Goed om breed te kijken naar de 
samenhang van een prettige woonomgeving, participatie, sociale cohesie, zorg voor kwetsbare 
inwoners, onderwijs, veiligheid, etc.  
 
Onze dienstverlening in het voorliggend veld ziet er goed uit, we doen de goede dingen. We vinden 
het belangrijk om te weten dat gemeenschapsgeld/budget optimaal worden ingezet, daarvoor 
hebben we eerder gevraagd om inzicht, gezien onze financiële positie doen we dat nu wat 
duidelijker. Zonder een goed beeld van de resultaten kunnen we niet de juiste keuzes maken, of dat 
nu meer of minder budget betekent. Wat ons betreft zou de raad aan de vers geïnstalleerde 
rekenkamer mogen voorstellen om een onderzoek te doen naar de doelmatigheid en 
doeltreffendheid van het voorliggend veld in Olst-Wijhe. 

Financiën  
De gemeente Olst-Wijhe heeft voor 2025 een gat van een miljoen dicht te lopen en dat met name 
omdat we te weinig geld uit Den Haag krijgen voor onze wettelijke taken.  
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Voorzitter u kunt er van op aan dat ik vanaf morgen, na de installatie van het nieuwe kabinet, wacht 
op een toezegging van het kabinet dat de problemen van onze en nog 200 andere gemeenten 
worden opgelost, kortom dat wordt veel ‘Kabinetflixen’. 
 
Voor Gemeentebelangen is preventief toezicht door de provincie geen optie, de leefbaarheid en 
toekomst van de gemeente zal hiermee zwaar onder druk komen. Maar wat dan? Moet de 
bibliotheek of het zwembad dicht? De publieksbalie ’s minder open? Stoppen met participatie?  
Voorzitter u begrijpt dat wij het onacceptabel vinden dat onze inwoners de dupe worden van falend 
Haags beleid. En daarom kan het ook niet zo zijn dat we de OZB extra gaan verhogen, niet alleen 
omdat we al jaren één van de duurste gemeenten van Overijssel zijn, maar omdat we hiermee veel 
mensen zouden treffen die al op de kleintjes moeten letten. 
 
Een aantal leges zijn op dit moment niet kostendekkend, wat Gemeentebelangen betreft moet hier 
een grotere stap in gezet worden om het kostendekkend te maken, waarbij kleine 
(ver)bouwprojecten worden ontzien.  
 
De Loswal in Wijhe is een zeer geliefde plek en de waardering van de sta- en ligplaatsen is gemiddeld 
4,5 van de 5 sterren, dus is het niet meer dan logisch dat lig- en stagelden naar markt-conforme 
waarden worden opgetrokken.  Hiervoor dienen wij dan ook een motie in. 
Van het college zouden wij ook graag vernemen of de horeca-exploitant aan de Loswal ook een 
markt-conforme prijs betaald voor de ligplek en het terras.  
 
Als we financiële offers buiten het gemeentehuis vragen, dan mag verwacht worden dat ook de hand 
in eigen boezem gestoken wordt door de externe inhuur van personeel en bureaus stevig te 
verminderen en beter te monitoren. Dit past dan weer prima bij de in onze ogen juiste keuze van 
netwerkgemeente, immers we hoeven niet opnieuw of alleen het wiel uit te vinden.  
 
Wat Gemeentebelangen betreft is het legitiem om structurele kosten te dekken uit de algemene 
reserve wanneer het budget incidenteel gekort is of er zicht is op een structurele oplossing. 
 
Voorzitter, ik rond af, 
De gemeente is goed op dreef, veel thema’s uit het bestuursakkoord zijn of worden uitgevoerd , we 
staan in veel positieve lijstjes bovenaan. 
En toch hangt er een gitzwarte schaduw over Olst-Wijhe, simpelweg omdat Den Haag tot op heden 
selectief doof is en de portemonnee dicht houdt. Leg dan eens onze inwoners uit dat bijvoorbeeld 
een verbouwing van het Binnenhof minstens 2 miljard gaat kosten maar de eigen inwoners van 200 
gemeenten, waaronder Olst-Wijhe in de kou worden gezet! Misschien moeten we in de toekomst als 
statement maar eens gemeentelijk ongehoorzaam worden, door taken te weigeren! 
 
Voorzitter, de toekomst zag er in het verleden mooier uit, maar laten we de hoop niet opgeven en 

onze uiterste best doen om weer uit te kunnen kijken naar een mooie toekomst! 


